
 
Schriftelijke vragen ‘Rotterdamse haven substantieel veiliger’    
Aan het college van burgemeester en wethouders  
Coolsingel 40  
3011 AD Rotterdam  
 
Rotterdam, 23 januari 2025 
 
Geacht college, 
 
De Rotterdamse VVD is het stadsbestuur, de gemeente en politie een groot compliment verschuldigd: 
de Rotterdamse haven is veranderd “in een ondoordringbaar fort tegen cokesmokkel” kopt de 
Telegraaf.1  
 
De krant stelt vervolgens dat de Rotterdamse haven substantieel veiliger is geworden. Maatregelen 
de afgelopen jaren en intensieve samenwerking tussen politie, douane en havenbedrijven hebben het 
leven van drugscriminelen flink lastiger gemaakt. Het gevolg: in 2024 werd er 25.900 kilo cocaïne 
gevonden en werden er 266 uithalers gepakt. In 2023 waren dat nog ongeveer 45.000 kilo cocaïne en 
452 uithalers. Een prachtig resultaat dus.  
 
Dat de aanpak in de haven werkt en succesvol is, roept bij de Rotterdamse VVD nieuwe vragen op: 
 

1. Wordt er nu ook meer gecontroleerd dan de jaren ervoor?  
2. Kan het college aangeven welk aantal containers de afgelopen drie jaar is gecontroleerd? 

 
Na aanleiding van een werkbezoek in Colombia werd in 2022 door de burgemeester van Rotterdam 
en Antwerpen gevraagd om wil alle fruitcontainers uit Latijns-Amerika voortaan 100% te gaan 
controleren. Dit zou middels een röntgenscanner gaan gebeuren. 
 

3. In hoeverre wordt bij de controle gebruik gemaakt van röntgen scanapparatuur? 
 
De havens in Rotterdam en Antwerpen liggen dichtbij elkaar en werken ook samen in de aanpak van 
de drugscriminaliteit. 
 

4. In hoeverre zien we nu een verschuiving van het aantal drugs vondsten in andere havens, 
zoals Hamburg, Amsterdam of Marseille? 

5. Wat hebben we nodig als we kijken naar wetgeving, ondersteuning en middelen om de 
Rotterdamse haven te blijven beschermen tegen drugscriminaliteit ? 

 
Uiteindelijk moeten we ervoor zorgen dat we criminelen ondernemers zo veel mogelijk dwarszitten 
door hum infrastructuur, netwerk en geldstromen af te pakken. 
 

6. In hoeverre hebben wij de criminele geldstromen die via de haven en andere doorvoerhavens 
lopen nu in beeld? 

 

1 https://www.telegraaf.nl/nieuws/279442348/zo-veranderde-de-haven-van-rotterdam-in-een-ondoordringbaar-fort-tegen-cokesmokkel-criminelen-driftig-op-zoek-naar-nieuwe-methoden  

https://www.telegraaf.nl/nieuws/279442348/zo-veranderde-de-haven-van-rotterdam-in-een-ondoordringbaar-fort-tegen-cokesmokkel-criminelen-driftig-op-zoek-naar-nieuwe-methoden


De Rotterdamse VVD maakt zich al langer zorgen over de uithalers in de Rotterdamse haven. Ze 
komen veelal uit kwetsbare gezinnen en de strafmaat is te laag om ze echt af te schrikken. In de 
Telegraaf wordt gesteld dat het aantal minderjarige uithalers toeneemt terwijl het totaal aantal 
uithalers afneemt. 
 

7. In hoeverre klopt deze stelling? 
8. Als er inderdaad een toename is van het aantal minderjarige uithalers, in hoeverre is het 

beleid dat wij voeren ten aanzien van jongeren uit de criminaliteit te houden, Preventie met 
Gezag, nog toereikend? 

 
 
Ik kijk uit naar een spoedige beantwoording van de vragen.  
 
 
 
 
Dieke van Groningen    
De Rotterdamse VVD       


